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ZAVRŠNA RIJEČ

Poštovani kolege!

Završili smo ozbiljan i vrijedan posao. Znanstveni skup koji je upravo održan 
najavili smo na prethodnom skupu, to znači prije četiri godine. Zatim smo lanjske 
godine poslali obavijest o ovome skupu na vrlo veliki broj adresa. Od slanja tih 
obavijesti do održavanja skupa zbili su se u našoj zemlji vrlo dramatični događaji. 
Zato je bilo mišljenja da bi ovaj skup trebalo otkazati, odgoditi jer da neće biti 
moguće organizirati referente itd., tj. stvoriti uvjete da se skup može održati. Ja 
sam osobno isto tako bio svjestan činjenica koje na žalost nismo mogli izmijeniti, 
a niti ih možemo poreći, ali sam ostao uporan u nastojanju da organiziramo skup. 
Onda su to prihvatili i ostali kolege, Akademija, Razred itd. Skup je upravo održan 
i mislim da možemo biti zadovoljni da smo ga održali. Mislio sam, pa neka bude i 
samo 10 referata, već je i to nešto, već je to jedan sastanak dijalektologa koji će u 
tih 10 referata ipak nešto ponuditi.

Ja se dakako svima vama srdačno zahvaljujem na sudjelovanju i vašem dopri
nosu. Taj doprinos je ocijenjen u samim diskusijama i privatnim razgovorima i ja 
mu i ovdje mogu dati visoku ocjenu, uz napomene koje se mogu izreći, a koje su i 
izrečene u diskusiji, dakle ocjenjujem daje u stručnom, znanstvenom smislu ovaj 
skup polučio zavidan uspjeh. Možemo biti zahvalni i HAZU koja nam je doista 
omogućila idealne uvjete za održavanje ovoga skupa sa svom opremom koja nam 
je bila potrebna, sa službom koja nam se stavila na uslugu.

Kao što ste vidjeli, i sredstva javnoga priopćavanja pratila su barem djelomično 
ovaj naš skup, pa i njima pripada naša zahvalnost. Želim vas ujedno obavijestiti da 
ćemo s dijalektološkim skupovima nastaviti, i to kako smo sada nekako prihvatili 
ritam svake četvrte godine. Prema tome ćemo negdje u ovo vrijeme 1996. imati 
idući dijalektološki znantveni skup. Tematika bi toga znanstvenoga skupa bila: 
Dijalekatska morfologija i tvorba. Mi naime mnogo govorimo o dijalektologiji i 
većinu svojih zaključaka temeljimo na fonetsko-fonološkoj i akcenatskoj osnovi,
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tako da nam je u dijalektologiji morfologija i tvorba donekle zanemarena. Da 
bismo dali značenje i tom dijelu naše dijalekatske stvarnosti i upozorili na odnose 
sinkronije i dijakronije, na odnos prema slavenskom ili praslavenskom općenito, 
smatrali smo da će biti korisno da tome posvetimo jedan znanstveni skup. S druge 
pak strane jednu bismo sesiju na tom skupu posvetili i pitanjima najstarijih 
hrvatskih izoglosa. Smatramo naime da ima i kod nas i u svijetu dijalektologa koji 
se možda ne bi odazvali da govore o ovome što sam prije rekao, a o morfologiji i 
tvorbi, za nas inače vrlo interesantnima, imali bi što reći, a i nama je korisno da 
govore o najstarijim izoglosama. To je ujedno veza hrvatskoga sve do pra- 
slavenskoga i s drugim jezicima. To će omogućiti da taj naš znanstveni skup dade 
visoko vrijedne znanstvene rezultate.

Na kraju, poštovani kolege i prijatelji, još vas jednom srdačno pozdravljam i 
zaključujem ovaj skup.
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